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Protokół nr L.14 

z posiedzenia sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 30 września 2014 r. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Lesław Hołownia otworzył obrady sesji o godzinie 

1405 w Starostwie Powiatowym w Międzyrzeczu. Obecnych było 16 radnych (lista 

obecności w załączeniu). Następnie przywitał zaproszonych gości (lista obecności  

w załączeniu), zgromadzonych radnych, Starostę, Zarząd Powiatu, Sekretarza oraz 

Skarbnika. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali porządek obrad i zapytał czy 

są jakieś uwagi odnośnie tego porządku. Nie było żadnych uwag. Przewodniczący 

Rady poinformował, że wpłynęło pismo od Starosty dotyczące wniosku  

o rozszerzenie porządku obrad sesji o projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 

zmiany w uchwale budżetowej na 2014 r.  

Rada jednogłośnie (16 radnych głosujących) rozszerzyła porządek obrad o ten 

projekt uchwały.  Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad: 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne sesji: 

a) stwierdzenie quorum, 

b) porządek obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Informacja Zarządu z realizacji budżetu za I półrocze 2014 r. 

4. Podjęcie uchwał: 

a)  zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatów 

Lubuskich (druk nr 46), 

b) w sprawie uchwalenia „Programu współpracy powiatu międzyrzeckiego  

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2015” (druk nr 47), 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu 

i trybu udzielania ulg do należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, warunków dopuszczalności pomocy publicznej,  

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz 

wskazania organów do tego uprawnionych (druk nr 48), 

d) w sprawie ustalenia wysokości opłat oraz wysokości kosztów usuwania  

i przechowywania pojazdów (druk nr 49), 

e) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2014 r. (druk nr 50), 

f) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2014-2029 (druk nr 51), 

g) w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Skwierzyna w 2015 r. (druk nr 52), 



2 
 

h) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2014 r. (druk nr 53). 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

6. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Przyjęcie protokołu z dnia 3 września 2014 r.  

8. Sprawy organizacyjne Rady Powiatu. 

 

O godzinie 1415 przybył radny Mieczysław Kuryś (obecnych 17 radnych na sesji). 

 

Przewodniczący Rady podziękował panu Konradowi Golcowi za promowanie 

powiatu. Zaznaczył, że takie podziękowanie zostało dokonane na sesji czerwcowej, 

ale wtedy pan Golec był nieobecny. Przewodniczący Rady wręczył podziękowanie 

za zaangażowanie na rzecz rozwoju sportu w powiecie międzyrzeckim i aktywne 

uczestnictwo w pracach Powiatowej Rady Sportu w latach 2011-2014 oraz 

okolicznościową statuetkę.      

 

Ad 2. 

 

Przewodniczący Rady przekazał głos radnym. 

 

Jako pierwszy zabrał głos radny Kazimierz Puchan i złożył interpelację w sprawie 

bardzo głębokiej wyrwy w drodze na wlocie do miejscowości Kaława od strony 

Szumiącej. Wyrwa jest mało widoczna, ale tak głęboka, że stwarza poważne 

zagrożenie. Radny poprosił o to, aby zapoznać się z tematem i sprawdzić, czy wyrwa 

znajduje się w pasie drogowym powiatu. Jeśli tak, to należałoby ją w jakiś sposób 

zabezpieczyć. 

 

Następnie głos zabrała radna Halina Banaszkiewicz w sprawie zaawansowania prac 

związanych z odprowadzaniem wody w miejscowościach Świechocin i Silna. Woda 

podmywa domostwa. 8 maja Rada Gminy Pszczew podjęła uchwałę o pomocy 

finansowej, natomiast porozumienie zostało podpisane 8 sierpnia, a termin 

zakończenia prac wyznaczono na 30 listopada. Po drodze jest też procedura 

przetargowa i liczne w związku z tym kłopoty. Radna Banaszkiewicz zadała zatem 

pytanie dlaczego to porozumienie zostało przygotowane dopiero po trzech 

miesiącach? I czy w ogóle ta inwestycja ma szanse na zrealizowanie? 

 

Kolejnym radnym, który zabrał głos był Wiceprzewodniczący Rady Jarosław 

Szałata. Złożył interpelację w sprawie przygotowania na najbliższe lata strategii 

problemów komunikacyjnych w całym powiecie oraz włączenie w to również 

strategii rozwoju/istnienia kolei i komunikacji autobusowej. Aby móc później te 

problemy komunikacyjne sensownie i mądrze rozwiązywać.  

 



3 
 

Więcej pytań, interpelacji nie było, zatem Przewodniczący Rady przeszedł do 

punktu 3. 

 

Ad 3 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali informację Zarządu  

w sprawie wykonania budżetu za I półrocze 2014 roku i zapytał, czy do tej informacji 

mają jakieś pytania i uwagi.  

Głos zabrał Skarbnik, który odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej na 

temat przebiegu wykonania budżetu. Opinia ta była pozytywna.  

Przewodniczący Rady ogłosił, że informacja Zarządu o realizacji wykonania budżetu 

za I półrocze 2014 r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej została przyjęta 

przez radę bez uwag.  

 

Ad 4. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do podjęcia uchwał:  

 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatów 

Lubuskich (druk nr 46) 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi do uchwały. Pytań i uwag nie 

było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 17 głosami „za”  

(0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących”) i zarejestrowano pod nr L.293.14. 

 

b) w sprawie uchwalenia „Programu współpracy powiatu 

międzyrzeckiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2015” (druk nr 

47) 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi do uchwały. Pytań i uwag nie 

było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 17 głosami „za”  

(0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących”) i zarejestrowano pod nr L.294.14. 

 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, 

sposobu i trybu udzielania ulg do należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny, warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej, w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 

publiczną oraz wskazania organów do tego uprawnionych (druk nr 48) 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi do uchwały. Pytań i uwag nie 

było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 17 głosami „za”  

(0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących”) i zarejestrowano pod nr L.295.14. 
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d) w sprawie ustalenia wysokości opłat oraz wysokości kosztów usuwania 

i przechowywania pojazdów (druk nr 49) 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi do uchwały. Pytań i uwag nie 

było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 17 głosami „za”  

(0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących”) i zarejestrowano pod nr L.296.14. 

 

e) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2014 r. (druk nr 50) 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi do uchwały. Pytań i uwag nie 

było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 16 głosami „za”  

(0 „przeciw” i 1 „wstrzymujących”) i zarejestrowano pod nr L.297.14. 

 

f) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2014-2029 (druk nr 51) 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi do uchwały. Pytań i uwag nie 

było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 11 głosami „za”  

(0 „przeciw” i 6 „wstrzymujących”) i zarejestrowano pod nr L.298.14. 

 

g) w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Skwierzyna w 2015 r. (druk nr 52) 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi do uchwały. Pytań i uwag nie 

było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 17 głosami „za”  

(0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących”) i zarejestrowano pod nr L.299.14. 

 

h) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2014 r. (druk nr 53) 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi do uchwały. Pytań i uwag nie 

było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 17 głosami „za”  

(0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących”) i zarejestrowano pod nr L.300.14. 

 

Przewodniczący Rady zaproponował o godzinie 1430 kilka minut przerwy.  

Obrady wznowiono o godzinie 1445. 

 

Ad 5. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Starostę.  
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Starosta odpowiedział na interpelację radnego Puchana, że udzieli odpowiedzi po 

dokładnym sprawdzeniu  sytuacji przez Zarząd Dróg Powiatowych.  

Odpowiadając na interpelację radnego Szałaty, powiedział, że taka strategia jest 

potrzebna, będą przygotowywane takie założenia i zgadza się z tym, żeby wspólnie 

z gminami taką strategię opracować.  

W sprawie interpelacji radnej Banaszkiewicz wypowiedział się Dyrektor Zarządu 

Dróg Powiatowych Pan Szymon Prochera. Wyjaśnił, że z tym problemem borykają 

się od ubiegłego roku, wtedy też został ogłoszony przetarg na wykonanie tego 

zadania. Cena kosztorysowa wynosiła około 300 tyś. zł, wpłynęła jedna oferta na 217 

tys. zł, więc  ten przetarg został unieważniony. W tym roku również sygnalizował 

Pan Dyrektor Zarządowi i Staroście potrzebę wykonania tego zadania. Uzgodnił też 

z Wójtem Gminy Pszczew, że w tym roku będą starali się to zadanie zrealizować. 

Wójt sugerował, że posiada wykonawcę, który jest w stanie to zadanie wykonać za 

68 tyś. zł, dlatego mając 100 tyś. zł ogłosili przetarg, ale ten wykonawca nie złożył 

oferty, twierdząc, że ma inne zobowiązania. Zgłosił się jeden wykonawca, ale z ofertą 

178 tyś. zł. Gdyby znalazły się środki, to można by z tym wykonawcą umowę 

podpisać, jeżeli nie, to Wójt sugerował, żeby ogłosić jeszcze jeden przetarg  

z terminem realizacji maj/czerwiec następnego roku i wtedy będzie starał się 

namówić tego wykonawcę, który może wykonać ową usługę za te 68 tyś. zł.    

Radna Halina Banaszkiewicz podziękowała za obszerne wyjaśnienie i zapytała 

dlaczego ta umowa została podpisana dopiero 3 miesiące później, kiedy można to 

było zrobić wcześniej? 

Dyrektor odpowiedział, że nie jest w stanie wyjaśnić dlaczego doszło tak późno do 

podpisania tej umowy z gminą. Dodał też, że to zadanie można spokojnie 

zrealizować w ciągu miesiąca.  

Radna Banaszkiewicz zwróciła się do Starosty, aby sprawdził tę informację  

i odpowiedział, dlaczego dopiero po trzech miesiącach zostało przygotowane to 

porozumienie, jakie były tego powody. 

 

 

Ad 6. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu w sprawie przedstawienia 

sprawozdania z działalności Zarządu w okresie międzysesyjnym.       

Starosta powiedział, że Zarząd odbył w tym okresie kilka posiedzeń. 3 września 

Starosta poinformował Zarząd o  wypowiedzeniu przez gminę porozumienia  

w zakresie zarządzania drogą powiatową (dot. ul. Konstytucji 3-go Maja). Zarząd 

podjął też uchwały w sprawie zagospodarowania przestrzennego. Na kolejnym 

posiedzeniu – 10 września – Zarząd przyjął projekty uchwał, które znalazły się na 

sesji, uchwały budżetowe, uchwałę w sprawie regulaminu organizacyjnego 

Powiatowego Ośrodka Wsparcia w Skwierzynie i w sprawie regulaminu 

organizacyjnego DPS-u Rokitno 38. 12 września Zarząd przyjął projekty uchwał  
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w sprawie zmiany w budżecie gminy, a 19 września były omówione aktualne, 

bieżące sprawy związana z działalnością Zarządu Dróg Powiatowych oraz przyjęcie 

projektu uchwał w sprawie współpracy z organizacjami pozarządowymi, w sprawie 

edukacji. Starosta poinformował też Zarząd na temat bieżącej działalności Powiatu  

i realizacji planu kontroli. 26 września Zarząd przyjął umowy intencyjne z gminami. 

W sprawach budżetowych głos zabrał Skarbnik i krótko omówił jakie uchwały 

budżetowe zostały przez Zarząd podjęte. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jakieś pytania i uwagi do tego 

sprawozdania.  

Radna Natalia Jasionek zapytała o zwiększenie na wynagrodzenia osobowe 

pracowników Starostwa Powiatowego. Czy są to dodatkowe regulacje, czy brakuje 

pieniędzy na płace, czy są może zatrudnione dodatkowe osoby? Zapytała też  

o zwiększenie na zakup materiałów i wyposażenia. 

Skarbnik wyjaśnił, że są to przesunięcia dotyczące dotacji, która została przekazana. 

Omówił na czym te przesunięcia polegały.   

 

Więcej uwag i pytań nie było, więc Przewodniczący Rady przeszedł do następnego 

punktu obrad. 

 

Ad 7.   

 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni mieli możliwość zapoznania się  

z protokołem poprzedniej sesji, z dnia 3 września. Zapytał czy są jakieś uwagi do 

tego protokołu. Uwag żadnych nie było, więc Przewodniczący Rady stwierdził, że 

Protokół nr XLIX.14 z posiedzenia Rady Powiatu Międzyrzeckiego z dnia 3 września 

2014 roku został przyjęty przez Radę bez uwag.  

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pismo z Urzędu Marszałkowskiego w sprawie 

skargi panów B.P. i R.S. zamieszkałych w Bobowicku na sposób prowadzenia przez 

Burmistrza Międzyrzecza postępowania administracyjnego podczas realizacji 

inwestycji pn. „Budowa boiska rekreacyjnego z oświetleniem i ogrodzeniem” oraz na 

sposób prowadzenia postępowania przez organ administracji architektoniczno-

budowlanej na etapie projektowania i realizacji ww. inwestycji. Z punktu 3 skargi 

wynika, że jest to w istocie skarga na Wydział Architektury i Budownictwa, dlatego 

została ona przekazana do Starosty jako pracodawcy w stosunku do pracowników 

wydziału.  

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi w tej sprawie. Głos zabrał radny 

Kazimierz Puchan i powiedział, aby zobowiązać Starostę, żeby ustalenia z kontroli 

przekazał radnym do wiadomości.  
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Rada jednogłośnie (16 głosujących) podjęła decyzję o przekazaniu skargi Staroście   

w celu jej rozpatrzenia.  

Przewodniczący Rady odczytał pismo z Lubskiego Urzędu Wojewódzkiego  

w Gorzowie Wlkp. w sprawie wygaszenia mandatu radnego Mieczysława Kurysia  

z uwagi na naruszenie przez radnego ustawowego zakazu wykonywania pracy na 

rzecz Starostwa Powiatowego w Międzyrzeczu na podstawie umowy 

cywilnoprawnej. W ocenie organu nadzoru brak jest podstaw do stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu radnego Mieczysława Kurysia. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał pismo Rzecznika Dyscypliny Finansów 

Publicznych o odmowie wszczęcia postępowania wyjaśniającego w spawie  

o naruszenie dyscypliny finansów publicznych.  

 

O godzinie 1510 sesję Rady Powiatu opuściła radna Halina Banaszkiewicz. 

 

Kolejnym pismem, które odczytał Przewodniczący Rady było pismo z Fabryki 

Aktywności Młodych dotyczące wolontariatu młodzieżowego. Przewodniczący 

Rady przeczytał pismo z Sołectwa Stary Dworek w sprawie dofinansowania  

i pomocy w realizacji inwestycji polegającej na budowie chodnika przy drodze 

powiatowej.   

Ostatnim pismem, które przedstawił Radzie Przewodniczący było pismo ze 

Stowarzyszenia Lubuski Weekend Gitarowy dotyczące dofinansowania koncertu 

muzyków Poznańskiego Kwartetu Gitarowego. Przewodniczący Rady powiedział, 

że pismo zostanie przekazane Zarządowi, aby wesprzeć tę inicjatywę. Dodał też, że 

można dokonywać wpłat w Biurze Rady i też te środki zostaną przekazane dla 

Stowarzyszenia.  

  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś ma jakieś sugestie, pytania.  

 

Głos zabrał radny Marian Sierpatowski i odniósł się do pisma z Lubuskiego Urzędu 

Wojewódzkiego. Powiedział, że szanuje odpowiedź, ale nie rozumie dlaczego 

„przedtem wszystkie sprawy, które dotyczyły innych radnych nie były tak szeroko 

prezentowane (…) tutaj mieliśmy przekrój całości prezentacji stanowiska radnego, natomiast 

tam praktycznie nie było wzmianki dotyczącej meritum sprawy(…) ”    

Radny Kazimierz Puchan też chciał odnieść się do tych dwóch pism. Zaczął od 

pisma dotyczącego dyscypliny finansów. Powiedział, że trudno do końca zgodzić się 

z tym orzeczeniem, bo ustawa wymaga, by uchwała budżetowa zawierała 

uzasadnienie. Jest takim samym elementem budżetu jak tabelki, więc zapis, że nie 

było zadaniowo, skoro w uzasadnieniu były te zadania, wydaje się dziwny. Ale 

uznaje tę decyzję, organ powołany do rozstrzygnięcia, tę sprawę rozstrzygnął. Co do 

orzeczenia w sprawie radnego Kurysia, przecież nie było doniesienia anonimowego, 

było wyraźnie zgłoszenie przez Komisję Rewizyjną i nie było zarzutu dotyczącego 

wykorzystania mienia powiatu, a prawie 80% uzasadnienia omawia to zagadnienie. 
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Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że to pismo udziela odpowiedzi na pytania, 

które zadawaliśmy sobie przez ten cały czas. Jest to bardzo ważna sprawa, bo  

z takimi sytuacjami się spotykaliśmy. 

 

Następnie wypowiedział się radny Mieczysław Kuryś. Zaznaczył, że cała ta sytuacja 

była dla niego bardzo przykra. Dodał, że jeżeli chce się pozbawić radnego mandatu, 

to trzeba być tego pewnym. Jeżeli ktoś chce odwołać radnego w ten sposób, którego 

wybrało społeczeństwo, to jest to nie w porządku i nieuczciwe.  

Radny Puchan jeszcze raz podkreślił, że opierali się na orzeczeniach Naczelnego 

Sądu Administracyjnego.   

 

Przewodniczący Rady poinformował, że pozostały jeszcze dwie sesje. W związku  

z obchodami 90-lecia lasów państwowych zaproponował, aby następna sesja była 

wyjazdowa, w jakimś nadleśnictwie.  

 

Przewodniczący Rady zamknął sesję o godzinie 1540.          

 

 

 

Protokołowała     Przewodniczący Rady Powiatu 

      

         Lesław Hołownia 


